
Hutbe, 05.05.2017 

Berat Kandili: Beratımızı nasıl alırız?  

نَّكُمُ الْحَيٰوةُ الدُّنْيَ وَلاَ  ِ حَقٌّ فلاََ تغَرَُّ يَٓا ايَُّهَا النَّاسُ اِنَّ وَعْدَ �ّٰ
ِ الْغرَُورُ  نَّكُمْ باِ(ّٰ  يغَرَُّ

َ عَزَّ وَجَلَّ يَطَّلِعُ  ِ ؐ هَذِهِ ليَْلَةُ النِّصْفِ مِنْ شَعْبَانَ إِنَّ �َّ قَالَ رَسُولُ �َّ
عَلَى عِبَادِهِ فِي لَيْلَةِ النِّصْفِ مِنْ شَعْبَانَ فيََغْفِرُ لِلْمُسْتغَْفِرِينَ وَيَرْحَمُ 

رُ أهَْلَ الْحِقْدِ كَمَا هُمْ    الْمُسْترَْحِمِينَ وَيُؤَخِّ

Muhterem Müminler! 

İnsanoğlu gerçekten de gafildir. İyilikleri ve kötülükleri 
hemen unutabildiği gibi, Rabbi’ne kul olduğunu da 
hemen unutabilmektedir. Bundan dolayı Rabbimiz 
bizlere bazı zamanlarda özel fırsatlar ihsan ederek, 
kendisinden af dilememizi istemektedir. Rabbimiz: 
“Ey insanlar! Allah’ın vaadi gerçektir, sakın dünya 
hayatı sizi aldatmasın ve o aldatıcı (şeytan) da 
Allah hakkında sizi kandırmasın!”1 ayetinde 
insanoğlunun bu gafletine dikkat çekmiştir. İşte içinde 
bulunduğumuz şaban ayı ve bu ayın 15. gecesi 
Rabbimiz’in kullarına ihsanda bulunduğu müstesna 
gecelerden bir tanesidir. 

Değerli Cemaat! 

Şaban ayı Peygamber Efendimiz’in en çok oruç 
tuttuğu, yarısına gelindiğinde de secdede en uzun 
kaldığı aydır. Hz. Âişe validemiz o gece Peygamber 
Efendimiz’in secdede çok uzun kalmasından dolayı 
endişe etmiş, Efendimiz de bu gecenin özelliğini şöyle 
anlatmıştır: “Bu gece şaban ayının yarısı olan 
gecedir. Allah Teâlâ bu gece kullarının durumuna 
bakar. Bağışlanma dileyenleri bağışlar, merhamet 
isteyenlere merhamet eder. Kin ve haset sahibi 
olanları da o şekilde bırakır.”2

 

Kıymetli Müminler! 

Geleneğimizde bu geceye Berat Gecesi 
denilmektedir. Hadiste açıklandığı gibi, umulur ki 
Rabbimiz bu gecede yapacağımız tevbeleri, 
istiğfarları ve duaları kabul eder. Ancak Berat 
Gecesi’nde beratımızı alabilmek için, sadece o 
gecede Rabbimiz’e yalvarmak yetmez. Yılın her günü 
ve her gecesi bizim için bir Berat Gecesi olmalıdır. Bu 
gecede beratımızı almayı umabilmek için o beratı hak 
etmemiz gerekmektedir. 

Unutulmamalıdır ki, Peygamber Efendimiz (s.a.v.) 
ilahî bir denetim altında olduğu hâlde, insanların en 
imanlısı, Allah’tan en fazla korkanı olduğu hâlde, 
Rabbimiz’e kulluğunda hiçbir ihmalkârlık yapmamıştır. 

Dolayısıyla bizler, sadece bu gece geldi diye, bu 
gecede beratımızı isteyecek bir yüze sahip olmadan, 
bu gecenin faziletinden asla nasiplenemeyiz. 
Kısacası, Rabbimiz’in huzurunda istiğfarımızı, rahmeti 
ve bereketi isteyecek durumda olmalıyız. 

                                                           

1  Fâtır suresi, 35:5 

2  Şuabu'l İman, 5/361, H. No: 3554 

Rabbimiz’in yap dediklerini yapmıyor, bundan 
kaçınıyorsak; buna karşın Rabbimiz’in yapma 
dediklerini yapıyor, bundan kaçınmıyorsak; helal 
haram nedir bilmiyorsak, kul hakkı, komşu hakkı, ana-
baba, evlat hakkı nedir bilmiyorsak, beratımızı isteme 
hakkımız nasıl doğacaktır? 

Aziz Cemaat! 

Peygamberimiz’in dizinin dibinde yetişen genç sahâbî 
Üsâme bin Zeyd (r.a.) Peygamberimiz’den şu hadisi 
nakletmiştir: “Peygamber (s.a.v.)’e, ‘Yâ Resûlallah! 
Ben senin hiçbir ayda şaban ayında tuttuğun 
kadar oruç tuttuğunu görmedim?’ dedim. Allah 
resulü: ‘Bu ay recep ile ramazan arasında 
insanların kendisinden gafil oldukları bir aydır. Bu 
ayda ameller âlemlerin Rabbi’ne yükseltilir. Ben 
amelimin oruçlu iken Rabbim’e arz edilmesini 
isterim.’ buyurdu.”3

 

Bu vesile ile Rabbimiz’den, bizleri yılın her gününde, 
her gecesinde beratını alabilenlerden eylemesini 
niyaz ediyoruz. 

Şaban ayınız ve Berat Geceniz mübarek 
olsun! 

 
ِ لَمْ أرََكَ تصَُومُ شَهْرًا مِنَ الشُّهُورِ مَا :	قَالَ أسَُامَةُ بْنُ زَيْدٍ  قلُْتُ يَا رَسُولَ �َّ
وَرَمَضَانَ ذلَِكَ شَهْرٌ يغَْفلُُ النَّاسُ عَنْهُ بيَْنَ رَجَبٍ 	:قَالَ 	.تصَُومُ مِنْ شَعْبَانَ 

وَهُوَ شَهْرٌ ترُْفَعُ فيِهِ الأعَْمَالُ إِلَى رَبِّ الْعَالمَِينَ فَأحُِبُّ أنَْ يرُْفَعَ عَمَلِي وَأنََا 
	صَائِمٌ 

  

                                                           

3  Neseî, Savm 268. H. No: 2357 



Sermon, 05.05.2017 

La quinzième nuit de Sha`ban: comment 
obtenir l'acquittement de nos péchés? 

نَّكُمُ الْحَيٰوةُ الدُّنْيَ وَلاَ يَٓا ايَُّهَا النَّاسُ اِنَّ وَعْ  ِ حَقٌّ فلاََ تغَرَُّ دَ �ّٰ
ِ الْغرَُورُ  نَّكُمْ باِ(ّٰ  يغَرَُّ

َ عَزَّ وَجَلَّ يَطَّلِعُ  ِ ؐ هَذِهِ ليَْلَةُ النِّصْفِ مِنْ شَعْبَانَ إِنَّ �َّ قَالَ رَسُولُ �َّ
عَلَى عِبَادِهِ فِي لَيْلَةِ النِّصْفِ مِنْ شَعْبَانَ فيََغْفِرُ لِلْمُسْتغَْفِرِينَ وَيَرْحَمُ 

رُ أهَْلَ الْحِقْدِ كَمَا هُمْ    الْمُسْترَْحِمِينَ وَيُؤَخِّ

Chers croyants! 

L’humain est certes bien trop insouciant. Tout comme 
il oublie le bien et le mal, il oublie de servir le 
Seigneur comme il le devrait. C’est pour cela qu’Allah 
nous accorde des occasions pour lui demander 
pardon.  Dans le verset suivant, Allah attire l'attention 
sur l'insouciance de l'homme : «  Ô hommes! La 
promesse d’Allah est vérité. Ne laissez pas la vie 
présente vous tromper, et que le grand trompeur 
(Satan) ne vous trompe pas à propos d’Allah! ». 
Nous nous trouvons désormais dans le mois de 
Cha’ban et notre Seigneur nous offre l'occasion de 
nous repentir dans cette 15ieme nuit comme dans 
tant d’autres nuits. 

Chers fidèles! 

Le mois de Cha’ban est le mois où notre Prophète 
(sas) jeûnait et où arrivé à la moitié du mois, il se 
prosternait le plus. Ainsi Aicha la mère des croyants 
s'inquiétait du fait que notre Prophète (sas) restait 
aussi longtemps en prosternation. Notre Prophète 
(sas) lui expliqua donc la particularité de cette nuit 
comme suit : 

« Pendant cette nuit de Cha’ban, Allah 
regarde ses serviteurs d’un regard plein 
d’affection et pardonne à ceux qui demandent 
le pardon et offre Sa miséricorde à ceux qui la 
demandent mais laisse les gens nourrissant 
de la haine et de la jalousie dans leur état. »
   

Chers croyants! 

Nous appelons dans notre tradition cette nuit « la nuit 
de beraat » (c'est-à-dire la nuit de l'acquittement). 
Comme il est dit dans le hadith précédent, nous 
espérons que notre Seigneur accepte notre pardon, 
nos repentirs et nos invocations de Sa miséricorde 
durant cette nuit. Pour mériter cet acquittement il ne 
suffit pas d'implorer notre Seigneur cette nuit-là. Tous 
les jours de l’année et toutes les nuits peuvent 
devenir notre nuit de beraat. Pour espérer être 
acquitté, il faut le mériter. 

Nous devons être à l'exemple de notre Prophète 
(sas), qui bien qu'il fût sous le contrôle divin, qu’il fut 
le plus croyant des hommes et celui qui craignait le 
plus Allah,  n’a jamais négligé son devoir de serviteur 
envers Allah. 

En raison de cela, ce n’est pas parce que cette nuit 
sacrée est arrivée que nous allons être pardonnés, 
nous devons être en situation de mériter ces bienfaits 
cette nuit venue. Nous devons nous trouver dans la 
possibilité d'implorer le pardon, et la miséricorde 
divine. 

Si nous ne faisons pas ce qu’Allah nous demande et 
que nous persévérons dans nos péchés sans avoir le 
moindre remords comment oserions-nous prétendre à 
la miséricorde d’Allah en cette nuit sacrée ? 

Chers fidèles! 

Usama b. Zeyd, un des jeunes compagnons qui 
a grandi auprès de notre Prophète lui posa la 
question suivante : 

«Ô Messager d'Allah, je ne t'ai pas vu jeûner 
dans un mois autant que tu le fais dans le 
mois de Cha'ban! » Ce à quoi le Prophète 
(sas) répondit: «Ceci est un mois à propos 
duquel les gens sont négligents, il est entre 
Rajab et Ramadan, c'est un mois durant 
lequel les actes sont élevés vers Allah, et 
j'aime que mes actes soient élevés alors que 
je jeûne». 

En cette occasion prions Allah pour que chaque 
nuit de notre vie soit une nuit d’acquittement. 

Que votre mois de cha’ban et votre nuit de beraat 
soient bénis. 

 
ِ لَمْ أرََكَ تصَُومُ شَهْرًا مِنَ الشُّهُورِ مَا :	قَالَ أسَُامَةُ بْنُ زَيْدٍ  قلُْتُ يَا رَسُولَ �َّ
ذلَِكَ شَهْرٌ يغَْفلُُ النَّاسُ عَنْهُ بيَْنَ رَجَبٍ وَرَمَضَانَ 	:قَالَ 	.تصَُومُ مِنْ شَعْبَانَ 

ترُْفَعُ فيِهِ الأعَْمَالُ إِلَى رَبِّ الْعَالمَِينَ فَأحُِبُّ أنَْ يرُْفَعَ عَمَلِي وَأنََا وَهُوَ شَهْرٌ 
	صَائِمٌ 

 


